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رئیس اتحادیه بنکداران مواد غذایی با بیان 
اینکه کمبود و احتکاری در بازار وجود ندارد، 
گفت: از ابتدای اردیبهشــت ماه قیمت برخی 

محصولات اندکی افزایش یافته است. 
محمد آقاطاهر در گفت وگو با خبرگزاری ایسنا، 
دربــاره بازار مواد غذایی اظهار کرد: تا به امروز برای 
واردات مــواد غذایــی دلار با نــرخ ۴۲۰۰ تومان به 
واردکنندگان اختصاص داده نشده است و اگر ارزی 
ارائه شده باشد، محصولاتی که با این نرخ خریداری 

شده به بازار وارد نشده است. 
وی بــا بیان اینکه مواد غذایی ای که با ارز دولتی 
خریداری شده، حداقل دو ماه دیگر به بازار وارد خواهد 
شــد، افزود: تولیدکنندگان و برخی از واردکنندگان 
با توجــه به پیش بینی افزایش نــرخ دلار، بر حجم 
محصولات خود افزودند که این موضوع عاملی شد بازار 
در پی نوسانات اخیر ارزی آنچنان دچار مشکل نشود. 
رئیس اتحادیه بنکــداران موادغذایی بیان کرد: 
بنابر دستور دولت تا انتهای فروردین ماه هیچ افزایش 
قیمتی در بازار رخ نــداد و با پایان این زمان برخی 
از محصولات اندکی افزایش قیمت را تجربه کردند. 

آقاطاهر در رابطه با برخی گفته ها مبنی بر اینکه 

رئیس اتحادیه بنکداران مواد غذایی:

کمبود و احتکار مواد غذایی نداریم

بــازار تهران محصولی را در اختیار شهرســتان قرار 
نمی دهد؟ گفت: بازار تهران محصولی را احتکار نکرده 
است و این گفته ها درست نیست، زیرا شهرستان ها 
واردکنندگان بزرگی دارند که خود تأمین کننده مواد 

غذایی دیگر بازارها هســتند و شهرستان ها آنچنان 
وابسته به بازار تهران نیستند.  

وی اضافه کرد: هیچ کمبود و کسری در بازار وجود 
ندارد و بازار به دور از تب و تاب است که در این راستا 

دولت باید ارز مناسب در اختیار تجار قرار دهد. 
رئیــس اتحادیه بنکداران موادغذایی در پاســخ 
به این ســؤال که چه اقلامی بــه صورت واردات در 
بازار تأمین می شــود؟ بیان کرد: حجم قابل توجهی 
از نیــاز بازار از طریق واردات تأمین می شــود که از 
 آن ها می توان به عدس، لوبیا، ذرت، دانه های روغنی

 و ... اشاره کرد.  
گفتنی اســت، در یک ماه اخیر که قیمت ارز به 
ویژه دلار رشد قابل توجهی را به خود گرفت، بازارهای 
مختلف دچار افزایش قیمت شد و شنیده ها از بازار و 
اصناف گویای احتکار در برخی بخش ها بود که رئیس 
اتاق اصناف ایران نیز نســبت به آن انتقاد و تصریح 
کرد که با احتکارکنندگان قطعا برخورد خواهد شد. 
البته ناگفته نماند فعالان اقتصادی معتقدند که با رشد 
قیمت دلار باید محصولاتی که در گذشته خریداری 
کرده انــد را با قیمت روز دلار به فروش برســانند تا 
بتواننــد در آینده بدون کاهــش نقدینگی به خرید 
بپردازند. در این میان برخی از شهرســتان ها مدعی 
شدند که بازار تهران محصولات را در اختیار آن ها قرار 
نمی دهد که رئیس اتحادیه بنکداران مواد غذایی این 

موضوع را در بخش این محصولات رد کرد. 

این بار کارشناسان  ایران و روسیه  از  پس 
فرانســوی و آمریکایی نیز اعلام کردند که 
تلگرام بستری برای فعالیت های تروریستی و 

دارای حفره های امنیتی است.
یکــی از دلایل اقبال عمومی تلگرام این بود که 
ســرور آن آمریکایی نبود، اما پس از ایران و روسیه 
این بار کارشناسان فرانسوی اعلام کردند که تلگرام 

بستری برای فعالیت های تروریستی است.
به گزارش خبرگزاری فارس به نقل از نیویورک 
تایمز، طی هفته های گذشــته ابتدا روسیه و سپس 
ایران اقدام به فیلتر کــردن نرم افزار تلگرام کردند. 
هــر دو کشــور یکی از اصلی ترین دلایل مســدود 
کردن تلگرام را مناســب بودن برای استفاده برای 

عملیات های تروریستی عنوان کرده اند.

به تازگی کارشناسان فرانسوی نیز اعلام کردند 
که تلگرام می تواند زمینه مناسبی را برای هماهنگی 
برای فعالیت های تروریستی آماده کند. فشار دولت ها 
به تلگرام حتی باعث شــد که گروه مدیریت تلگرام 
اقدام به مســدود کردن کانال های مرتبط با گروه 

داعش کند.
همچنین بنا بر اعلام محققین مؤسسه فناوری 
ماساچوست آمریکا، تلگرام دارای حفره های امنیتی 
ساده و جدی است و هر کسی که در زمینه فناوری 
اطلاعات دانش کافی دارد می تواند به آن نفوذ کند.

تا پیش از این حتی رئیس جمهور روســیه نیز 
در تلگرام عضویت داشــت، اما پس از آنکه تلگرام 
درخواســت ســازمان های امنیتی این کشور برای 
ارائــه کدگذاری های امنیتی این پیام رســان را رد 

کرد، از سوی روسیه و بسیاری از اشخاص حقیقی و 
سازمان های ایرانی کنار گذاشته شد.

دبیرکارگروه تعیین مصادیق محتوای مجرمانه 
در این رابطه گفته اســت: علیرغم تبلیغات وسیع 
رسانه های آمریکایی و غربی وطرفداران آنها مبنی 
بر ناموفق بودن فیلتر تلگرام در روسیه، فیلتر تلگرام 
در این کشور موفق بوده و ۱۰ روز بعد از فیلتر، رتبه 

تلگرام در این کشور سقوط فاحشی داشته است.
عبدالصمد خرم آبادی در کانال شخصی خود در 
پیام رســان سروش نوشت: علیرغم تبلیغات وسیع 
رسانه های آمریکایی و غربی وطرفداران آنها مبنی 
بر ناموفق بودن فیلتر تلگرام در روسیه، فیلتر تلگرام 
در این کشور موفق بوده و بعد از فیلتر رتبه تلگرام 

در این کشور سقوط فاحشی داشته است.

بررسی های به عمل آمده حاکی از آن است که 
رتبه تلگرام در روسیه قبل از فیلتر شدن ۱۰5 بوده و 
ظرف ۱۰ روز گذشته به رتبه ۲۰9 سقوط کرده است. 

یعنی هر روز بیش از ۱۰ پله سقوط داشته است.
خبرگزاری اینترفکس روسیه هم اعلام کرد که 
دولت این کشور قصد دارد از ابزاری موسوم به وی 
پی ان ســفید برای جلوگیری از اختلالات تصادفی 
منابع اینترنتی بعد از فیلتر کردن پیام رسان تلگرام 

استفاده کند.
سازمان نظارت بر رسانه های روسیه فیلترینگ 
پیام رسان تلگرام را در پی حکم یک دادگاه در این 
کشــور به اجرا گذاشــت که در پی آن بیش از ۲۰ 
میلیــون آی پی آدرس از دســترس کاربران روس 

خارج شده است.

کارشناسان فرانسوی و آمریکایی:

تلگرام بستر اقدامات تروریستی و قابل نفوذ است

مدیرکل بررسی سوانح سازمان هواپیمایی با بیان اینکه پرونده 
ســانحه هواپیمای یاسوج در دست بررســی قضایی است، گفت: 

قوه قضائیه مقصر یا مقصران وقوع این سانحه را معرفی می کند.
حسن رضایی فر در گفت وگو با خبرگزاری فارس، با اشاره به پایان یافتن 
عملیات بررســی عوامل وقوع سانحه هواپیمای ATR مسیر تهران ـ یاسوج 
مربوط به شرکت هواپیمایی آسمان، اظهار داشت: بازخوانی جعبه های سیاه 
هواپیما در کشور فرانسه به پایان رسید و گروه های ۱۱ گانه تیم بررسی سانحه 
سازمان هواپیمایی کشوری نیز گزارش نهایی خود را آماده کرده اند و همه 

اطلاعات ترکیب  و گزارش نهایی آماده شده است.
وی افزود: گزارش نهایی ســانحه ATR تحویل بازپرس پرونده شد زیرا 
قوه قضائیه تأکید داشت به دلیل لزوم شناسایی مقصران وقوع این سانحه و 
وجود روند قضایی، گزارش نهایی باید تحویل بازپرس پرونده شود و بنابراین 

قوه قضائیه موضوع تشخیص مقصران این سانحه را انجام می دهد.
مدیرکل بررســی سوانح و حوادث ســازمان هواپیمایی گفت:  سازمان 
هواپیمایی کشــوری وظیفه مشخص کردن مجرمان و مقصران سانحه را بر 
عهده ندارد بلکه علت وقوع سانحه را برای جلوگیری و پیشگیری از سوانح 
بعدی بررسی و منتشر می کند.رضایی فر ادامه داد: این اولین پرونده ای است 
که در کنار پرونده قضایی آن جلو می رود؛ به نظر بازپرس ، این یک فرآیند 
قضایی اســت و انتشار اطلاعات وقوع ســانحه از سوی سازمان هواپیمایی 

کشوری ممکن است قوه قضائیه را در تعیین مقصر اصلی محدود کند.
وی اظهار داشــت: میزان تقصیر افراد در وقوع یک سانحه بر عهده قوه 
قضائیه خواهد بود که آنها هم تأکید داشــتند فعلًا این گزارش در رسانه ها 
منتشــر نشــود زیرا پرونده روند قضایی دارد . بنابراین قوه قضائیه مقصر یا 
مقصران این وقوع این ســانحه را معرفی می کند.مدیرکل بررسی سوانح و 
حوادث ســازمان هواپیمایی درباره احتمال یخ زدگی هواپیما گفت: یکی از 
مسائلی که با کشور فرانسه در این سانحه اختلاف داشتیم موضوع یخ زدگی 
بود، البته این اختلاف به طور کامل رفع نشد و فرانسوی ها فرصت بیشتری 
از ما خواستند زیرا آنها اطلاعات طراحی هواپیما را دارند و اعلام کردند که 
ما راندمان سطوح پروازی هواپیما را بررسی می کنیم و نتیجه قطعی را اعلام 
خواهیم کرد اما به نظر می رســد که یخ زدگی علت وقوع این سانحه نبوده 
است.رضایی فر ادامه داد:  فردا یکشنبه ۱6 اردیبهشت جلسه ای با دادستان کل 
کشور درباره این گزارش نهایی خواهیم داشت و آنجا تصمیم گیری می شود 
که لحظه گزارش و خبررسانی به مردم درباره علت وقوع این سانحه چگونه 
باشــد؛ تصمیم گیری در این حوزه با قوه قضائیه است و در حیطه اختیارات 
سازمان هواپیمایی کشوری نیست.مدیرکل بررسی سوانح و حوادث سازمان 
هواپیمایی گفت:  پس از صدور مجوز از سوی قوه قضائیه پیش بینی می شود 
حداکثر تا دو هفته آینده گزارش نهایی وقوع سانحه برای مردم نیز منتشر 
شود.به گزارش فارس هواپیمای ATR7۲ شرکت هواپیمایی آسمان به شماره 
پرواز 37۰۴  صبح روز ۲9 بهمن ماه 96 در ۱۴ مایلی فرودگاه یاسوج سقوط 

کرده  که 6۰ مسافر و شش خدمه آن جان باختند.

مدیرکل بررسی سوانح سازمان هواپیمایی:

قوه قضائیه مقصران سانحه هوایی 
یاسوج را معرفی می کند

با وجود پیش بینی صندوق بین المللی پول مبنی بر نیاز عربستان 
به نفت 87 دلاری، آمریکا با عرضه نفت خود ، مانع از افزایش قیمت 

طلای سیاه می شود.
به گزارش خبرگزاری فارس، صندوق بین المللی پول اعلام کرد: عربستان 
سعودی نیاز به صادرات نفت 85 تا 87 دلار در هر بشکه دارد تا بودجه اش 
متوازن شود.  تولید ناخالص داخلی عربستان سال گذشته کاهش یافت، اما 
صندوق بین المللی پول رشــد ۱/8 درصدی را به لطف افزایش قیمت نفت 
پیش بینی کرده اســت. در حال حاضر قیمت نفت برنت تا 7۴ دلار در هر 
بشــکه بالا رفته و به نظر می آید که این قیمت به رشد اقتصادی عربستان 

کمک کند.
همچنین پیش بینی می شود که عربستان سعودی در سال جاری کسری 
بودجه 5۲ میلیارد دلاری داشــته باشد، این در حالی است که 7/3 درصد 
تولید ناخالص داخلی این کشور است. این در حالی است که عربستان در یک 
برنامه میان مدت قصد دارد کسری بودجه خود را تا سال ۲۰۲3 متعادل کند. 
آزور یــک مدیر صندوق بین المللی پول، گفت: »من فکر می کنم ما در 
حال حاضر شاهد بهبود اقتصاد در جهان و در منطقه هستیم و این بیشتر 
به لطف افزایش قیمت نفت اســت، اما نباید این نکته را فراموش کرد که 

این رشد ما را نباید از اصلاحات اقتصادی غافل کند.«
همچنین رویترز گزارش داد: قیمت نفت در حال حاضر اندکی کاهش 
یافته است و این نوسانات ناشی از هیجان بازار در مورد چشم انداز وضعیت 

نفت ایران است.
وانگ شیائو، تحلیلگر بازار در این رابطه گفت: قیمت کنونی نفت بازتابی 
از بلاتکلیفی در مورد ایران اســت. سرمایه گذاران در مورد عرضه نفت پس 
از اتخاذ موضع سخت از سوی ایران در واکنش به آمریکا، نگرانند. بانک ای 
ان زد در یادداشتی نوشت با توجه به نزدیک شدن ۱۲می، بازارها همچنان 

پرنوسان است.
اما در کنار نگرانی های امنیتی، رشد عرضه نفت آمریکا مانع از افزایش 
بیشتر قیمت ها خواهد شد. قیمت نفت روز پنجشنبه در پی افزایش ذخایر 
نفت آمریکا و رشــد چشــمگیر تولید این کشور که تلاش های اوپک برای 

محدود کردن عرضه را تضعیف کرده است، کاهش یافت.
پس از انتشــار گزارش اداره اطلاعات انــرژی آمریکا در بعدازظهر روز 
چهارشــنبه که نشان داد ذخایر نفت این کشــور در هفته منتهی به ۲7 
آوریل 6/۲ میلیون بشکه افزایش یافته و به ۴36 میلیون بشکه رسیده است، 
قیمت ها عقب نشینی کردند.تولید نفت آمریکا به رکورد بالای جدید ۱۰/6۲ 
میلیون بشــکه در روز رسیده که بیش از یک چهارم از اواسط سال ۲۰۱6 
به این طرف افزایش نشــان می دهد. آمریکا اکنون نفت بیشتری نسبت به 
عربستان که بزرگترین صادرکننده اوپک است، تولید می کند. تنها روسیه 
از آمریکا نفت بیشتری تولید می کند که به حدود ۱۱ میلیون بشکه در روز 
می رسد.همچنین اوپک حدود 3۲ میلیون بشکه نفت در آوریل تولید کرده 
که اندکی پایین تر از 3۲/5 میلیون بشکه در روز تولید هدف گذاری شده از 

سوی این گروه بوده است.
عربستان سعودی تنها چند هفته پس از اینکه بزرگترین پالایشگاه چین 
به دلیل قیمت های بالا خرید خود از آرامکو را کاهش داد، قیمت نفت پایه 
خود )عرب لایت( را در آسیا به بالاترین سطح از اوت سال ۲۰۱۴ افزایش داد 
و بشکه ای ۱/9۰ دلار بالاتر از قیمت پایه منطقه ای در ژوئن خواهد فروخت. 
یونی پک که بازوی بازرگانی شــرکت سینوپک - بزرگترین پالایشگاه 
چین - اســت، در واکنش به افزایش غیرمنتظره قیمت از آرامکو خواسته 

۴۰  درصد نفت کمتری برای ماه مه خریداری کند.
به گفته مایکل وینچ، رئیس شــرکت انــرژی و تحقیقات اقتصادی در 
وینچســتر، این افزایش قیمت نشان می دهد که تقاضای چین قوی بوده و 
سعودی ها احساس می کنند فضا برای افزایش قیمت وجود دارد. شاید آنها 
نسبت به وقایعی که درخصوص تقاضای چین در جریان است، اطلاع بیشتری 
دارند.به گزارش ایسنا به نقل از بلومبرگ، ۱6 ماه محدودیت تولید از سوی 
گروهی از کشورهای عضو و غیرعضو اوپک، تقریبا مازاد ذخایر نفت را از میان 
برده است و قیمت ها نزدیک به بالاترین سطح سه سال گذشته قرار دارند. 
طبق گزارش شرکت »ریستاد انرژی«، با قیمت های فعلی نفت، صنعت در 
مسیر تولید بیشتری که دنیا به آن نیاز دارد گام برمی دارد. به گفته اسپین 
ارلینگسن، تحلیلگر شرکت »ریستاد انرژی«، طی یک دهه آینده ما شاهد 

آن خواهیم بود که عرضه با رشد تقاضا برابری می کند.

با حمله به تنها منبع درآمد گاو شیرده

آمریکا با وجود نیاز عربستان
 جلوی افزایش قیمت نفت را گرفته است

شورای جهانی طلا اعلام کرد تقاضا برای سکه و شمش طلا در 
ایران در سه ماه نخست 2018 مصادف با زمستان 96 به 9/3 تن 

افزایش یافته که بالاترین رقم در سه سال اخیر است.
بــه گزارش خبرگزاری فارس به نقل از رویترز، پس از کاهش ارزش 
ریــال و افزایش نگرانی هــا در مورد خروج آمریکا از توافق هســته ای و 
بازگشــت تحریم ها، رغبت ایرانی ها در سه ماهه نخست امسال به خرید 

طلا افزایش یافته است.
شــورای جهانــی طلا در گزارشــی اعــلام کرد: به علــت »نگرانی 
سرمایه گذاران در مورد وخیم تر شدن روابط ایران و آمریکا و چشم انداز 
اقدامات کنترلی ارزی«، تقاضا برای ســکه و شمش طلا در ایران در سه 
ماه نخست امسال به 9/3 تن افزایش یافته و به بالاترین رقم در سه سال 

اخیر رسیده است.
دونالد ترامپ در ۱۲ می  مصادف با ۲۲ اردیبهشت تصمیم می گیرد که 
آمریکا را در توافق بین المللی که فعالیت های هسته ای ایران را در عوض 

رفع تحریم ها محدود کرد نگه دارد یا نه.
ارزش ریال در چند ماه گذشــته چندین بار در برابر دلار آمریکا به 
کمترین قیمت خود رســید و دولت ایران برای یکســان سازی نرخ ارز 

اقداماتی انجام داد.
بر اســاس آمار گزارش شورای جهانی طلا، برخلاف، بالا رفتن تقاضا 
برای سکه و شمش طلا، مصرف جواهرات در ایران در سه ماهه نخست 
امســال به نسبت سال گذشــته ۱6 درصد کاهش یافته و به ۱۰/7 تن 

رسیده است.
آلیستیرهی ویت، رئیس  بخش اطلاعات بازار شورای جهانی طلا گفت: 
پس از اینکه دولت ایران سال گذشته مالیات بر ارزش افزوده 9 درصدی 
بر طلا جواهرات اعمال کرد، خریداران به خرید شمش و سکه بیشتر به 

چشم سرمایه گذاری نگاه می کنند تا به چشم جواهر.
وی افزود بانک مرکزی ایران همچنین عرضه ســکه را در سه ماهه 
نخست امسال افزایش داد و »اندکی« از رشد قیمت ها کاسته شد. »این 
عوامل ســبب شده است تا سکه در مقایســه با جواهرات به یک کالای 

سرمایه گذاری قابل توجه تبدیل شود.«
گفتنی اســت، هرچند بهتر است پول های سرگردان به سمت تولید 
حرکت کرده و به رونق اقتصادی کمک کند ولی به هر شکل خرید سکه از 
دلار خریدن بهتر است چراکه حداقل منابع طلا در کشور وجود داشته )ولی 
دلار در کشور تولید نمی شود و ممکن است هر لحظه با کمبود آن مواجه 
شویم(، ضمن اینکه خرید طلا حداقل رونقی برای  اشتغال ایجاد می کند.

شورای جهانی طلا:

ایرانی ها در زمستان سال قبل
 9 تن طلا خریدند

مدیرعامل صنــدوق پنبه گفت: واردات 
پوشــاک با تعرفه ترجیحی کاهش رغبت 
کشــاورزان به کشــت پنبه را به همراه 

داشته است.
محمدحســین کاویانی در گفت وگو با باشگاه 
خبرنگاران جوان، با اشاره به آخرین وضعیت تولید 
طلای سفید در سال گذشته، اظهار کرد: تا پایان 
فروردین ماه از مجموع 56 هزارتن پنبه حدود ۲9 
هزارتن توسط صنایع نساجی خریداری و مابقی در 

کارخانجات پنبه پاک کنی موجود است.
وی با اشــاره به اینکه ســالانه ۱۱۰ تا ۱۲۰ 
هزارتن پنبه در صنایع نساجی مورد استفاده قرار 
می گیرد، افزود: سال گذشته 65 هزارتن پنبه وارد 
کشور شد.مدیرعامل صندوق پنبه ادامه داد: بنابر 
آمار گمرک در فروردین امســال، ۴ هزار و ۲۰۰ 
تن پنبه وارد کشــور شد که با احتساب نیاز ۱۰ 
هزارتن صنایع نساجی و باقی مانده پنبه تولیدی 
در کارخانه ها کسری نیاز کشور از طریق واردات 

تامین می شود.
کاویانی با اشاره به اینکه صنعت نساجی یکی 
از صنایع  اشتغالزا در کشور به شمار می رود، گفت: 
واردات پوشاک با تعرفه ترجیحی و قاچاق ضربه 
مهلکی به این صنعت وارد می کند و از مسئولان 

مدیرعامل صندوق پنبه:

واردات پوشاک با تعرفه ترجیحی تولید پنبه را کاهش می دهد

دولتی انتظار می رود در ســال حمایت از کالای 
ایرانی با حمایت همه جانبه، ظرفیت این صنعت 
را افزایش دهند، چراکه ظرفیت اســمی صنعت 
نساجی دوبرابر ظرفیت کنونی است.وی ادامه داد: 
با وجود آنکه ســطح زیر کشت پنبه در مناطقی 

که با بحران آب روبروست به شدت کاهش یافته 
اســت، انتظار می رود که وزارت جهاد کشاورزی 
به سبب  اشتغالزایی مناسب تولید پنبه، سیاست 
افزایش سطح زیر کشت را اعمال کند تا بتوانیم 
نیاز صنعت نساجی را در داخل تامین کنیم.این 

مقام مسئول میزان واردات تا پایان سال را حدود 
6۰ هزارتن پیش بینی کرد و افزود: در شرایط فعلی 
که تولید داخل بیش از 55 تا 56 هزارتن نیست، 
واردات تاثیری در میزان تولید ندارد و تنها واردات 
با تعرفه ترجیحی از ازبکستان رغبت کشاورزان به 
کشت را کاهش می دهد.کاویانی ادامه داد: با وجود 
مشکلات متعدد صنعت نساجی، دولت باید توجه 
جدی به کشت پنبه داشته باشد، چراکه تولید این 
محصول در بخش کشــاورزی و صنایع نساجی و 
روغنکشی می تواند  اشتغال زیادی ایجاد کند و در 
صورت آسیب یکی از حلقه های زنجیره؛ مابقی نیز 

تحت تاثیر قرار خواهند گرفت.
بــه گفتــه وی؛ توانمندی صنعت نســاجی، 
افزایش رغبت کشــاورزان به کشت این محصول 

را به همراه دارد.
این مقام مسئول با بیان اینکه پتانسیل تولید 
حداقل 3۰۰ هزارتن پنبه در کشــور وجود دارد، 
یادآور شد: باوجود آنکه سال ها صادرکننده پنبه 
بودیم، اما هم اکنون به ســبب مسائل اقتصادی 
واردکننده آن هســتیم، در حالــی که با اعمال 
سیاست های جدید و برنامه منسجم جهت تولید 
پایدار توسط مسئولان دولتی، خودکفایی در این 

زمینه دور از انتظار نیست.
مشاور رئیس سازمان خصوصی سازی از آغاز واریز سود سهام عدالت 
سه میلیون و ۵00 هزار متاخر خبر داد و گفت: واریز سود حداکثر تا آخر 

خرداد ماه پایان می یابد.
به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از پژوهشــکده پولی و بانکی، ســیدجعفر 
ســبحانی با بیان اینکه، از مجموع ۴9 میلیون نفر مشمولان سهام عدالت حدود 
دو میلیون نفر متوفی بوده اند و بر همین اســاس اقدامات برای واریز ســود سهام 
عدالت برای ۴7 میلیون نفر  انجام شده است، اظهار داشت: اما از این تعداد حدود 
سه میلیون و 5۰۰ هزار نفر شماره شبای خود را با تاخیر به سامانه وارد کرده اند 
و به همین دلیل امکان واریز ســود ســهام عدالت برای این مشمولان همزمان با 
سایرین نبوده است.وی ادامه داد: 9۰ درصد راستی آزمایی شماره شبای متاخرین 
تاکنون انجام شــده و بر همین اساس واریز سود سهام عدالت آنها از روز گذشته 
آغاز شــده است. البته این گروه از مشــمولان به صورت یکجا سود سهام عدالت 
را دریافت می کنند و برای آنها  واریز به صورت مرحله بندی نخواهد بود.به گفته 
مشاور رئیس سازمان خصوصی ســازی، این سه میلیون  و5۰۰ هزار نفر  شماره 
شــبای خود را در 35 بانک وارد کرده اند  که تاکنون راســتی آزمایی در ۲۱ بانک 
انجام شــده است.سبحانی تصریح کرد:  بر این اساس آن دسته از مشمولینی که 
طی دو ماهه انتهایی سال ۱396 یا در اوایل سال ۱397 شماره شبای بانکی خود 
را به ســازمان خصوصی سازی اعلام نموده و اکنون تایید شماره شبای مربوط در 
سامانه سهام عدالت قابل رویت می باشد به تدریج سود خود را دریافت خواهند کرد.

همچنین سازمان خصوصی سازی اعلام کرد: واریز سود سهام عدالت بابت عملکرد 
سال مالی ۱395 به مشمولینی که به تازگی و با تاخیر شماره شبای حساب بانکی 
خود را با موفقیت به سامانه اعلام کرده اند در ۲۱ بانک به صورت تدریجی از روز 
سه شنبه، ۱۱ اردیبهشت آغاز شد که بر این اساس سود سهام عدالت عملکرد سال 

مالی ۱395 آنها به صورت یکجا به حسابشان واریز و تسویه حساب خواهد شد.

روزنامه انگلیســی فایننشال تایمز طی 
گزارشی نوشــت: صنعت انرژی ایران، هدف 
اصلی تحریم های احتمالی دولت آمریکا قرار 

دارد. 
به گزارش خبرگزاری تسنیم به نقل از فایننشال 
تایمــز، زمانی که علیرضا صادق آبادی، معاون وزیر 
نفت ایران از بزرگترین پالایشــگاه نفت این کشور 
بازدید می کرد، وی یک پیام آشــکار را به دشمنان 
ایران مخابره کرد. او گفت، حتی اگر ترامپ مجددا 
ایران را تحریم کند، ایران همچون ابتدای دهه جاری 

با کمبود شدید بنزین مواجه نخواهد شد.
مقامات ایرانی پالایشــگاه ستاره خلیج فارس را 
یکی از نمونه های پیشرفت صنعت نفت ایران بعد 
از اجرای توافق برجام می دانند. اما اگر ترامپ تهدید 
خود مبنی بر خروج از برجام را عملی کند، بخشی 

که بیشترین آسیب را خواهد دید، مهم ترین صنعت 
ایران یعنی صنعت انرژی است.

به گفتــه ایمان ناصــری، تحلیلگر موسســه 
اف جــی ای: »بخش انرژی هــدف اصلی )اقدامات 
ترامپ( است.« وی افزود: »هرگونه خروج آمریکا از 
برجام یا وضع مجدد تحریم ها ابتدا به صادرات نفت 
ایران و در درازمدت به ظرفیت های پالایشگاهی و 

تولید آینده این کشور آسیب خواهد زد.«
ناصــری اضافه کــرد، هرچند پروژه ســتاره 
خلیج فارس پیشــرفت داشته، اما دیگر برنامه های 

نوسازی همچنان متوقف هستند.
این پالایشگاه پس از سرمایه گذاری ۴ میلیارد 
یورویی اکنون قادر به تولید روزانه ۱6 میلیون لیتر 
بنزین است که قرار است این رقم در طی چند سال 

آینده به ۲۲ میلیون لیتر برسد.

بر اســاس این گزارش، 8 ســال پیش در اوج 
تحریم ها، تجارتخانه هــای بزرگی همچون ویتول، 
ترافیگورا و گلنکور، فروش بنزین به ایران را متوقف 
کردند و تهران ناگزیر شد مجتمع های پتروشیمی 
را بــه مجتمع های تولید بنزین کم کیفیت تبدیل 
کند. نتیجه این اقدام آلودگی هوای شهرهای بزرگ 
و آسیب دیدن موتور خودروها بود. کیفیت بنزین 
مصرفی در ایران که بیش از 9۰ درصد آن در داخل 

تولید می شود، قابل قبول است.
اما اگــر آمریکا تحریم های جدیدی علیه ایران 
به اجرا بگــذارد چالش اصلی حکومت ایران حفظ 
دســتاوردهای حوزه انرژی خواهد بود. بزرگترین 
ســرمایه گذاری خارجی بعد از برجام در ایران در 
بخش هیدروکربنی ایران صورت گرفته و شــرکت 
توتال قراردادی ۴/8 میلیارد دلاری برای توســعه 

میدان گازی پارس جنوبی به امضا رســانده است. 
توســعه این میدان نقشــی محوری در برنامه های 
انــرژی و صنعتی ایران دارد. اما اگر شــرکت های 
خارجی در معرض ریســک اقدامات تنبیهی دولت 
آمریــکا قرار بگیرند، این پروژه نیز در معرض خطر 

قرار خواهد گرفت.
ریچارد نفیو، تحلیلگر مرکز سیاست های جهانی 
انرژی در دانشگاه کلمبیا معتقد است: ژاپن و کره 
جنوبی هم احتمالا با سیاســت جدید آمریکا علیه 
ایران همراهی خواهند کرد، اما عامل مختل کننده 

تحریم ها، چین خواهد بود.
 آنها از برجــام حمایت می کنند و اعتقادی به 
کنار گذاشتن آن ندارند. اگر چینی ها با تحریم های 
جدید آمریکا همراهی نکنند، ممکن است مفر بزرگی 
برای ایران در برنامه تحریم های ترامپ ایجاد کنند.

فایننشال تایمز:

صنعت انرژی ایران 
هدف اصلی تحریم های احتمالی آمریکاست

عضو هیئت مدیــره اتحادیه تولید و 
صادرات نســاجی و پوشاک ایران گفت: 
افرادی که به صورت قانونی پوشــاک به 
برای  دلیلی  هیچ  می کنند  وارد  کشــور 
افزایش قیمت ندارند، چرا که به آنها دلار 

۴200 تومانی تعلق می گیرد. 
مجید نامی در گفت وگو با خبرگزاری ایسنا، 
با اشــاره به وضعیت تولیــد، واردات و صادرات 
پوشاک در سال جاری، اظهار کرد: ادامه سیاست 
ارزی دولت در ارتباط با تک نرخی شــدن ارز، 
باید با ثبات همراه باشد و علی رغم واقعی بودن 
آن سالانه با رشد منطقی همراه شود؛ مساله ای 
که می تواند ثبات را در بخش های مختلف تولید، 

واردات و صادرات ایجاد کند. 
وی ادامــه داد: با توجه به نــرخ تورم، نرخ 
ارز باید ســالانه در طول یــک روند منطقی با 

افزایش همراه شــود نه این که یک شبه شاهد 
افزایش ناگهانی قیمت ارز باشیم و فعالیت کلیه 
بخش های تجاری و تولیدی با مشکل روبرو شود.

عضو هیئت مدیره اتحادیه تولید و صادرات 
نســاجی و پوشــاک ایران با بیان این که بازار 
پوشاک کشــش افزایش قیمت را ندارد، افزود: 
متاســفانه قــدرت خرید مردم پایین اســت و 
تولیدکننــده هم نمی تواند افزایش قیمت را در 
دســتور کار قرار ندهد؛ بنابراین فقط از حاشیه 
ســود خود کم کرده تــا در بازار به حیات خود 

ادامه دهد.
نامی اضافه کرد: سالانه شاهد افزایش قیمت  
حامل های انرژی هستیم و در کنار آن افزایش 
قیمت مواد اولیه، ماشین آلات، حقوق کارگران 
و تورم هستیم؛ بنابراین تولیدکننده نمی تواند با 
عــدم افزایش قیمت به حیات خود ادامه دهد، 

حــال در کنار این اتفاقات کاهش قدرت خرید 
مردم را نیز اضافه کنید و از وضعیت بازار مطلع 

شوید.
وی با اشاره به این که پیش از اتخاذ سیاست 
ارزی دولت مبنی بر تک نرخی شدن ارز افرادی 
که به صورت غیرمجاز در حوزه پوشاک فعالیت 
و کالاهای قاچاق به کشور وارد می کنند دوست 
دارند که قیمت ها در بازار افزایش یابد، بیان کرد: 
بــا توجه به این که ارز ۴۲۰۰ تومانی به فعالان 
غیرمجاز تعلق نمی یابد آن ها دوست دارند که 
قیمت پوشاک در بازار افزایش پیدا کند، چراکه 
ارز را به صورت آزاد از بازار با قیمتی بالاتر تهیه 

می کنند.
عضو هیئت مدیره اتحادیه تولید و صادرات 
نساجی و پوشاک ایران با تاکید بر این که قیمت 
پوشاکی که به صورت رسمی وارد می شود باید 

کاهش یابد، گفت: افرادی که به صورت قانونی 
پوشاک به کشور وارد می کنند هیچ دلیلی برای 
افزایش قیمت ندارند، چرا که به آنها دلار ۴۲۰۰ 
تومانی تعلق می گیرد و این در حالی اســت که 
پیش از طریق ســامانه سنا مشابه بازار آزاد به 
آنها ارز داده می شد.گفتنی است، بازار پوشاک 
در فصل بهار با آمدن لباس های بهاره رونق دوباره 
گرفته و از رفت و آمد نسبتا زیادی برخوردار شده 
است. این در حالی است که فروشندگان به بهانه 
نوسانات ارز، قیمت انواع پوشاک به ویژه پوشاک 
وارداتی را حدود ۱۰ تا ۱5 درصد افزایش داده اند.

اما رئیس اتحادیه پوشــاک از ورود و توسعه 
کالای وارداتی در صنعت پوشــاک انتقاد کرد و 
گفت که در زمینه پوشاک، افزایش قیمت جایی 
ندارد و امکان احتکار نیســت اما با تخلفات به 

صورت جدی برخورد می شود.

عضو اتحادیه تولید و صادرات پوشاک: 

بازار پوشاک جایی برای گرانی ندارد

مدیر امور طرح و برنامه بانک مسکن با پیش بینی استقبال خانه 
 اولی ها برای دریافت تسهیلات خرید مسکن گفت: فعلا افزایش سقف 

تسهیلات خرید مسکن در دستور کار قرار ندارد.
به گزارش پایگاه خبری وزارت راه و شهرســازی، محمد حسن مرادی با 
 اشاره به تصمیمات اخیر شورای پول و اعتبار درباره نرخ سود تسهیلات مسکن 
خانه  اولی ها در بافت های فرسوده اظهار کرد: شورای پول و اعتبار درباره نرخ 
سود تسهیلات مسکن خانه  اولی ها در بافت های فرسوده را از هشت درصد به 
شش درصد و در سایر مناطق شهری از 9/5 درصد به هشت درصد کاهش داد.

وی افزود: مطابق روندهای قبلی، مصوبه شورای پول و اعتبار درباره کاهش 
نرخ سود تسهیلات خرید مسکن از محل صندوق پس انداز مسکن یکم در سال 
97، تمایل خانه اولی ها برای استفاده از این تسهیلات در بازار مسکن به منظور 

خرید آپارتمان های مسکونی را افزایش داده است.
مدیر امور طرح و برنامه بانک مسکن ادامه داد: کاهش نرخ سود تسهیلات 
صندوق پس انداز مســکن یکم در افزایش حجم ثبت نام خانه  اولی ها و ورود 
آنها به صندوق یکم اثرگذار اســت و به لحاظ روانی می تواند تعداد متقاضیان 
برای دریافت این تسهیلات را افزایش دهد و در سال 97 پیش بینی می شود 
حجم ثبت نام ها در این صندوق افزایش یابد. مرادی ادامه داد: این پیش بینی 
با توجه به تاثیر قابل توجه کاهش نرخ سود بر مبلغ اقساط ماهانه تسهیلات 
خرید مسکن است که با این اقدام، این تسهیلات برای تعداد بیشتری از خانه 

 اولی ها به تسهیلات در استطاعت تبدیل می شود.
وی در پاسخ به اینکه سقف تسهیلات خرید مسکن افزایش می یابد یا نه 
گفت: افزایش سقف تسهیلات خرید مسکن فعلا در دستور کار قرار ندارد و در 
جلسه اخیر شورای پول و اعتبار، کاهش نرخ سود تسهیلات صندوق پس انداز 

مسکن یکم مطرح شده و به تصویب رسید.
مدیر امور طرح و برنامه بانک مسکن خاطرنشان کرد: لازمه حمایت ها در 
حوزه تامین مالی ارزان قیمت مسکن برای متقاضیان به خصوص خانه  اولی ها 
و متقاضیان خرید مســکن در بافت های فرسوده را تخصیص منابع کمکی به 

صندوق پس انداز مسکن یکم اعلام کرد.
در همین حال هوشنگ عشــایری؛ مدیرعامل شرکت عمران و بهسازی 
شهری ایران گفت: ویژگی مهم صندوق پس انداز یکم، استفاده افرادی است که 
برای اولین بار مسکن خریداری کنند. البته این محدودیت در بافت های ناکارآمد 
شهری برداشته شد و هر فردی که سپرده گذاری کرده باشد، امکان استفاده از 
تسهیلات شش درصد را خواهد داشت. از هفته آینده تمام سپرده گذارانی که 
پرونده تشکیل داده اند، می توانند از تسهیلات با سود شش درصد استفاده کنند.
وی ادامه داد: فعلا کاهش نرخ سود تسهیلات در بافت های ناکارآمد شهری 
تصویب شــد و پیشنهاد ما برای کاهش زمان وافزایش دوره اقساط در دستور 
شورای پول اعتبار است.عشایری درباره استقبال مردم برای دریافت تسهیلات 
گفت: از دو سال گذشته که صندوق پس انداز یکم بازگشایی شد ، تقریبا هشت 
درصد از این صندوق استقبال شد، اما اکنون 3۱ درصد شده است. ظرف دو 
مــاه، ثبت نام در صندوق پس انداز یکم حدود ۱۰ الی ۱۲ درصد رشــد کرده 
اســت و از زمان کاهش سود تسهیلات روزانه حدود یک هزار نفر در صندوق 

پس انداز یکم ثبت نام می کنند.

مدیر امور طرح و برنامه بانک مسکن:

افزایش سقف تسهیلات خرید مسکن 
فعلا در دستور کار نیست

یک مسئول در سازمان خصوصی سازی:

 سود سهام عدالت متاخرین تا آخر 
خرداد واریز می شود
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